
Zastopniki poverjeništva UJU — Ljubljana pri 
g. ministru prosvete. 

Obrazložitev zahtev pri gosp. načelniku za osnovni pouk. — Seja Glav
nega odbora Činovniškega Saveza in uradniški zakon. — Sporazum v 
UJU in razpoloženje za nujno pozitivno in stvarno delo v korist šolstva 

in učiteijstva. 
Dne 13. t. m. je minister prosvete, gosp. 

B o ž a M a k s i m o v i č sprejel zastopnike 
poverjeništva UJU — Ljubljana pov. Andr. 
Skulja, tajnika Josipa Kobala in urednika 
»Učit. Tovariša« Ivana Dimnika. 

Zastopniki so predložili g. ministru nuj* 
ne potrebe, ki bi jih bilo treba rešiti v inte* 
resu šolstva in učiteijstva Dravske banovine. 

Opozorili so na stanje glede šolskega 
nadzorstva v nekaterih »rezih, kjer so bili ob 
koncu pretečenega šolskega leta postavljeni 
tkzv. pregledniki ter je položaj ostal za šol* 
stvo in učiteljstvo povsem nejasen. Naj se 
reši vprašanje tako ali tako, je nujna po* 
treba, da zavlada v tem pogledu neka deii* 
nitivnost in stabilnost, ki je potrebna z ozi* 
rom na uspešen in miren razvoj šolstva. 

Vprašanje stanarine in kuriva je tudi v 
Dravski banovini v veliki večini slučajev 
nerešeno. Učitelji ne prejemajo stanarine, 
ker jim je ukinjena državna stanarina, a ob* 
čine ne izplačujejo občinske stanarine. Celo 
one občine, ki so dosedaj izplačevale stana* 
rino, so pričele oklevati glede vnošenja sta* 
narine v proračun z motivacijo in v pričako* 
vanju, da bo ista vnesena v državni prora* 
čun. Poleg tega se ne izplačuje ne ena ne 
druga stanarina v mnogih primerih učiteljem 
in vrtnaricam na vadnicah pri učiteljiščih, 
učiteljem dodeljenim v pisarne sreskih nad* 
zornikov, učiteljem srbohrvaščine, učiteljem 
prideljenim meščanskim šolam itd. Vse to 
predvideva pravilnik in bi bila vsa ta vpra* 
sanja rešena, ako bi bil pravilnik objavljen. 
Občine odbijajo stanarino tudi iz razloga, 
ker ni zadevnih izvršilnih predpisov, oziro* 
ma pravilnika. 

Isto stanje je v pogledu kuriva, ker za* 
kon o narodnih šolah ne predvideva količine 
kuriva, ki pripada v poedinih slučajih. 

Akutno je tudi vprašanje namestitev in 
premestitev učiteijstva z ozirom na svoje* 
časno objavo praznih službenih mest, ker 
šolstvo in učiteljstvo čaka nanje, in ki za 
Dravsko banovino še niso izvršena. Mnoge 
šole in razredi so iz tega irazloga še vedno 
nepopolni in brez učiteijstva. 

Glede nameščanja pogodbenega učitelj* 
stva so zaprosili zastopniki, naj se vrše na 
podlagi poročil banskih uprav ter so se skli* 
cevali na konkretne slučaje. 

Kontraktualnim učiteljem, ki jim je ban* 
ska uprava predlagala podelitev stalnosti, 
naj bi se ista čimprej podelila. Oni so dobili 
naše državljanstvo in je to nujno potrebno 
tudi iz kreditnih ozirov za omogočitev spre* 
jema novih učnih oseb v državno službo in 
zaradi otvoritve kredita za one, ki so že v 
službi. 

V pogledu pretvarjanja višjih razredov 
osnovne šole (5., 6., 7. in 8.) v razrede višje 
narodne šole je nastala velika kolizija. Za* 
kon o narodnih šolah je treba v tem pogledu 
striktno izvajati. Pretvarjanje razredov (od* 
daja otrok) za razrede meščanskih šol, ni 
predvideno z zakonom o narodnih šolah. Za* 
ščititi je treba učiteljstvo narodnih šol, ki 
mu daje zakon o narodnih šolah zakonito 
pravico do naturalnega stanovanja v šolskih 
zgradbah zidanih za osnovno šolo, da se ta 

stanovanja ne bodo oddajala učiteljem dru* 
gih šol. na škodo učiteijstva narodnih šol. 
Ker rešuje tudi to vprašanje pravilnik k za* 
konu o narodnih šolah, se tudi iz tega raz* 
loga pirosi za njega nujno objavo. 

V pogledu stanarine so se obrnili zastop* 
niki do g. ministra s prošnjo, da se ,tudi uči* 
teljem regulira gmotni položaj in stanarina 
v zmislu poviškov po novem uradniškem za* 
konu. Gospod minister je sam pojasnil, da 
se pri izdaji zakona o narodnih šolah ni mo* 
glo regulirati materijalno stanje učiteijstva, 
obljubil pa je, da hoče posvetiti vso pažnjo 
temu vprašanju ob priliki revizije ]uradni* 
škega zakona. Vse kategorije ostalih uradni* 
kov so s specialnimi zakoni in uredbami do* 
bile specialne doklade, izvzemši učiteljev. 
Iz tega razloga so zastopniki zaprosili go* 
spoda ministra, da se učitelji razvrste po 
novem uradniškem zakonu z ozirom na pred* 
pisano izobrazbo (4 + 5 = 9 let študija in di* 
plomski izpit), v vsakem slučaju pa, ako 
imajo stanovanje v naravi ali prejemajo sta* 
narino od občine, da se izplača razlika med 
ocenjenim stanovanjem ali občinsko stana* 
rino in povišano stanarino po novem urad* 
niškem zakonu. 

Prosimo g. ministra, da se prizna in iz* 
plača upraviteljska doklada vsem upravite* 
Ijem, izvzemši onim, ki so oproščeni pouka 
v razredu. 

Urediti je treba tudi izplačilo stanarine 
onim učiteljem, ki so sprejeti v tečaj za de* 
fektno deco v Beogradu, da jo bodo prejeli 
iz državnega proračuna, ker jim jo občine 
ne bodo izplačale z ozirom jna to, da niso 
zaposleni v šoli dotične občine. 

Zastopniki poverjeništva so zaprosili g. 
ministra, naj veruje, da so vsa ta vprašanja 
iznešena edino v interesu šole in učiteijstva 
ter iz ljubezni do urejenih razmer v naši 
državi, v popolnem zmislu intencij kraljev* 
ske vlade ter jih iz tega razloga priporočajo 
kot nujna. 

• 
Nato so se zglasili zastopniki poverje* 

ništva tudi pri načelniku za osnovni pouk g. 
D r a g . ' D j o r d j e v i č u , da ga podrobno 
informirajo o vseh teh zadevah. G. načelnik 
je z veliko pozornostjo in zanimanjem pre* 
motril vsa ta vprašanja. 

• 
Dne 12. oktobra se je vršila seja Glav* 

nega odbora Činovniškega Saveza, kateri je 
prisostvoval poleg predsednika Zveze dr* 
žavnih nameščencev v Ljubljani g. M a k s a 
L i 11 e g a tudi podpredsednik Zveze, pov. 
UJU tov. A n d r e j S k u l j . Ta seja je bila 
v prvi vrsti posvečena uradniškemu in pen* 
zijskemu zakonu ter spomenici Zveze držav* 
nih nameščencev v Ljubljani, o čemer prina* 
samo podrobno poročilo na drugem mestu. 

* 
To priliko so porabili zastopniki pover* 

jeništva, da so med potjo stopili v stik z za* 
stopniki zagrebškega poverjeništva, v Beo
gradu pa z zastopniki izvršnega odbora in 
beograjskega poverjeništva. Odločilni fak* 

torji so pristali na želje ljubljanskega, za* 
grebškega in splitskega poverjeništva, spre* 
jete na Zidanem mostu, o čemer prinašamo 
poročilo na drugem mestu ter je s tem po* 
dana lepa baza za uspešen in sporazumen 
razvoj naše organizacije. 

Predsednik UJU g. M i 1 a n R a b r e * 
n o v i c je bil iz tega razloga dvakrat pri g. 
ministru. Zadeva se je tikala tudi potrditve 
novih pravil. 

Dne 19. in 20. oktobra se bo vršila seja 
širjega glavnega odbora UJU v Beogradu, 
na katero pridejo zastopniki vseh poverje* 
ništev in katera bo v prvi vrsti posvečena 
razvrstitvi in zahtevam učiteijstva z ozirom 
na nov uradniški zakon. 

Zastopniki poverjeništva »_ so odšli iz 
Beograda z zadovoljstvom v srcu ter v trd* 
nem prepričanju, da je le v pozitivnem, 
treznem in stvarnem delu naš spas in le v 
tem tudi zmaga naših zahtev. 


